

Alteronce Gumby is an abstract contemporary artist, working across different disciplines, expanding the pictorial language of his works and media. His work explores the visual and societal references of color and form and such as the opportunities within experimentation. Alteronce Gumby's paintings subvert traditional understandings of light and color through the nuanced application of glass and oil paint on panel. This unique crafting technique stems from the artist's concern of constantly redefining color and materialities' meaning and connotations. Challenging the reception of the viewer, Gumby's work pushes the boundaries of color and form through their intricate web of layers of darkness and light, reflection and interference, spatiality and its »auratic« experience, such as Art Theorist Walter Benjamin would define in »The Work of Art in the Age of Mechanical Reproduction«. Through Alteronce Gumby's fluorescent and chromatic spectrum of iridescent color, the artist engages the viewer and expands the notions through which we perceive form and color, the subjectivity on identity, the materiality on earth and in cosmic space.

The apparent and striking materiality of the works gives reference to their process of creation and allows the viewer to see and re-feel the literal crafting behind each work. Referring to Stanley Whitney, Jack Whitten, Mark Rothko and Robert Rauschenberg as the painters' influences, Alteronce Gumby's artistic technique constitutes a jigsaw pattern of precise and hidden references, inserting raw materials such as fragments and pigments, glass, rocks and gem stones, while abandoning traditional forms and painting techniques.

"Experimentation within my practice keeps my creative mind going. The moment I stop experimenting, the moment I stop questioning things."

– Alteronce Gumby

Alteronce Gumby (b. 1985 in Harrisburg, PA, US) graduated from Yale University's MFA program where he was awarded the Robert Reed Memorial Scholarship. The artist holds a BFA from Hunter College, New York, and completed a year-long residency as the Harriet Hale Woolley scholar at the Fondation des États-Unis in Paris, France (2017). Alteronce Gumby was granted the AAF Seebacher Prize for Fine Arts as well as the Dumfries House Residency, Ayrshire, Scotland, UK, both in 2015. Gumby's work has been featured in solo exhibitions at Parrash Heijnen, Los Angeles, US, False Flag and Charles Moffett gallery, New York, US, and at Fondation des États-Unis, Paris, FR. Alteronce Gumby participated in a group show at Hauser&Wirth Southampton, NY, US, and in Bode Projects' Berlin artist-in-residence program in 2021. He was named The Artsy Vanguard of 2021, which annually recognizes some of the most promising working contemporary artists. Alteronce Gumby lives and works in NYC, New York, US.

Alteronce Gumby ist ein abstrakter zeitgenössischer Künstler, der in verschiedenen Disziplinen arbeitet und die Bildsprache seiner Werke und Medien erweitert. Seine Arbeit erforscht die visuellen und gesellschaftlichen Bezüge von Farbe und Form sowie die Möglichkeiten des Experimentierens. Alteronce Gumbys Gemälde unterlaufen traditionelle Vorstellungen von Licht und Farbe durch den nuancierten Einsatz von Glas und Ölfarbe auf Tafeln. Diese einzigartige Technik entspringt dem Bestreben des Künstlers, die Bedeutung und Konnotationen von Farbe und Materialität immer wieder neu zu definieren. Indem er die Rezeption des Betrachters herausfordert, verschiebt Gumby die Grenzen von Farbe und Form durch ihr kompliziertes Geflecht von Schichten aus Dunkelheit und Licht, Reflexion und Interferenz, Räumlichkeit und ihrer "auratischen" Erfahrung, wie sie der Kunsttheoretiker Walter Benjamin in "Das Kunstwerk im Zeitalter der technischen Reproduktion" definieren würde. Durch Alteronce Gumbys fluoreszierendes und chromatisches Spektrum irisierender Farben bezieht der Künstler den Betrachter mit ein und erweitert die Vorstellungen, durch die wir Form und Farbe, die Subjektivität der Identität, die Materialität auf der Erde und im kosmischen Raum wahrnehmen.

Die offensichtliche und auffällige Materialität der Werke verweist auf ihren Entstehungsprozess und ermöglicht es dem Betrachter, die buchstäbliche Herstellung hinter jedem Werk zu sehen und nachzuempfinden. Die künstlerische Technik von Alteronce Gumby, die sich auf die Einflüsse von Stanley Whitney, Jack Whitten, Mark Rothko und Robert Rauschenberg beruft, ist ein Puzzle aus präzisen und versteckten Referenzen, in das Rohmaterialien wie Fragmente und Pigmente, Glas, Felsen und Edelsteine eingefügt werden, während die traditionellen Formen und Maltechniken aufgegeben werden.

"Das Experimentieren in meiner Praxis hält meinen kreativen Geist in Gang. In dem Moment, in dem ich aufhöre zu experimentieren, höre ich auf die Dinge zu hinterfragen." - Alteronce Gumby

Alteronce Gumby (geb. 1985 in Harrisburg, PA, USA) absolvierte das MFA-Programm der Yale University, wo er mit dem Robert Reed Memorial Scholarship ausgezeichnet wurde. Der Künstler hat einen BFA-Abschluss vom Hunter College, New York, und absolvierte einen einjährigen Aufenthalt als Harriet Hale Woolley-Stipendiat an der Fondation des États-Unis in Paris, Frankreich (2017). Alteronce Gumby wurde 2015 mit dem AAF Seebacher Prize for Fine Arts sowie mit dem Dumfries House Residency, Ayrshire, Schottland, UK, ausgezeichnet. Gumbys Arbeiten wurden in Einzelausstellungen bei Parrash Heijnen, Los Angeles, USA, False Flag und Charles Moffett Gallery, New York, USA, und in der Fondation des États-Unis, Paris, FR, gezeigt. Alteronce Gumby nahm an einer Gruppenausstellung bei Hauser&Wirth Southampton, NY, USA, und am Berliner Artist-in-Residence-Programm von Bode Projects im Jahr 2021 teil. Er wurde zum The Artsy Vanguard of 2021 ernannt, der jährlich einige der vielversprechendsten zeitgenössischen Künstler auszeichnet. Alteronce Gumby lebt und arbeitet in NYC, New York, USA.